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Měsíčník, odp. red. Bohumil Kutina, tel.: 602 275 860,
e-mail: starosta@bohuslavice.com,  www.bohuslavice.com,

reg. číslo MK ČR 14461, vyšlo dne 3. 10. 2007 v počtu 300 výtisků

Zápis ze schůze zastupitelstva obce,
konané dne 24.9.2007 ve 20.00 hodin v
kanceláři starosty Obecního úřadu v
Bohuslavicích – 7. schůze od počátku roku.

Program:
1. Zahájení a kontrola zápisu z minulého
zasedání
2. Návrh na změnu územního plánu
3. Smlouva o odkoupení pozemku parc.č.
1433
4. Oprava chodníku u čp. 106
5. Prodej parc. č. 2488/1
6. Vstup obce do Sdružení místních samo-
správ ČR
7. Ostatní záležitosti obce  
8. Usnesení a závěr

1. Zahájení a kontrola zápisu z minulého
zasedání. Starosta zahájil schůzi ve 20.00
hodin, přivítal přítomné, konstatoval, že je
přítomno 9 členů z 11, tudíž je zastupitelstvo
usnášeníschopné, určil ověřovatele zápisu :
pí. Krupičková, p. Králíček, dále určil
komisi pro usnesení: p.Karel Čepelka,pí.
Alena Pultarová .Usnesnení z minulé schůze
bylo řádně vyvěšeno, nebyly k němu žádné
připomínky, tudíž je považováno za
schválené.

2. Návrh na změnu územního plánu.
Panem starostou byl předložen návrh na
rozšíření územního plánu obce o další lokali-
ty ve kterých bude navrženo jejich využití

pro výstavbu bydlení venkovského typu.
Návrh byl schválen a bude zadán k realizaci
firmě Urbaplan, která zpracovávala původní
územní plán obce.

3. Smlouva o odkoupení pozemku p.č.
1433. Zastupitelstvo schválilo smlouvu o
koupi pozemnku p.č.: 1433.

4. Oprava chodníku u čp. 106. Jednalo se
o chodník u domku, kde bydlí Blažkovi
(dříve pan Mudruńka) – navrhuje se instalo-
vat obrubníky a vydláždit zámkovou
dlažbou. V současnosti je chodník ve stejné
úrovni se silnicí, najíždějí na něj kamiony -
nebezpečí pro děti. Rozpočet bude předložen
na schůzi. ZO schvaluje opravu tohoto chod-
níku od čp. 106 až po čp. 104, navíc rovněž
tak opravu chodníku naproti obecnímu úřadu
směrem k márnici

5.  Prodej parcely 2488/1. Jedná se o
parcelu za dřevotvarem-viz usnesení z min-
ulé schůze.  ZO neschvaluje prodej parcely
2488/1 za jinou cenu než bylo navrženo v
minulé schůzi.

6. Vstup do sdružení místních samospráv
ČR. ZO schvaluje vstup obce do tohoto
sdružení všemi 9 hlasy přítomných.

7. Ostatní záležitosti obce. ZO bere na
vědomí:

* zápisy kontrolní komise: kontrola
vodoměrů v obecních bytech, a kontrola
využití účelové dotace v Orelně                      

* havarijní stav čp. 173
* žádost o instalaci silničního zrcadla na

Ze zastupitelstva křižovatce u Tojnarů
* plánované osvětlení pod  Orelnou a za

čp. 104
* plánovanou opravu střechy MŠ

Usnesení zastupitelstva obce ze dne
24.9.2007

ZO schvaluje
1. Program dnešní schůze
2. Návrh na změnu územního plánu dle
přílohy
3. Smlouvu (viz. příloha) o odkoupení parce-
ly č. 1433 v k.ú. Bohuslavice nad Metují
4. Provedení opravy chodníku od čp. 106 po
čp. 104 a provedení opravy chodníku naproti
obecnímu úřadu směrem k márnici
zámkovou dlažbou –provede firma KROK
5. Vstup do Sdružení místních samospráv
ČR
6. ZO neschvaluje 
prodej parcely 2488/1 za jinou cenu a k
jinému účelu než bylo navrženo v minulé
schůzi 
ZO bere na vědomí: 

- zprávu kontrolní komise: kontrola
vodoměrů v obecních bytech a kontrola
využití účelové dotace v Orelně
- havarijní stav čp. 173
- žádost o instalaci silničního zrcadla na
křižovatce u Tojnarů čp. 104
- plánované osvětlení pod Orelnou a za čp.
104
- plánovanou opravu střechy v MŠ 

Komunální odpad.
Možná že i údajné globální oteplování mám vliv na to, se naše chování

přibližuje chování občanů jižních států. Což v praxi znamená, že již nejsme
lidé přemýšlející s chladnější hlavou, ale že se lidé chovají horkokrevněji jako
je tomu u zmiňovaných jižních států. Nyní sleduji, že i někteří občané u nás a
možná i já sám, se chováme vznětlivěji a méně přemýšlivě. Daleko častěji se
nám nelíbí chování našich spoluobčanů, ale na svoje chování hledáme výmlu-
vnější odpovědi a za všechno mohou jen ti druzí. Tak například shromažďování
a separování komunálního odpadu. Většina z nás určitě vidí z okna svého bytu
na kontejner určený na odpad nebo zvony na papír, sklo a plasty nebo kolem
nich chodí. Co vidíme a o čem přemýšlíme při pohledu na sousedku nebo
souseda vynášející komunální odpad nebo nadměrné předměty (lednice, televi-
zory, koberce, skříně, pneumatiky, atd.) nehodící se svým majitelům?

Když kupujeme tyto zmiňované věci, tak bez řečí zaplatíme za dovoz a
dopravení až do bytu nemalé peníze. Následně, když se z nich stanou věci staré
a nepotřebné, tak je někteří odloží do sklepa pro případ možného dalšího
použití a ostatní je prostě vynesou ke kontejneru, vždyť to obec uklidí. Nikdo z
nás se neptá, kde na to to obec vezme finance? Nikdo už si nepoloží otázku,
když je věc nová jsem ochoten zaplatit, ale o odvoz a uskladnění ať se postará
někdo jiný.

No a co říci k separování komunálního odpadu? Když otevřu kontejner
na separovaný odpad, tak často vidím pomíchané velké množství plastových,
skleněných lahví i papír, hadry a jiné věci, které tam nepatří. Co k tomu dodat?

Nyní většina z nás bude říkat: ale vždyť často jsou zvony na separovaný
komunální odpad přeplněny. Přeplněné jsou ze dvou důvodů: za prvé když
jsou svátky a za druhé je nám lidem zatěžko plastové lahve zdeformovat
(sešlápnout).

Pojďme se nad svých chováním zamyslet, vždyť není možné vydá-
vat za odpad stále větší a větší finanční prostředky i při je ho likvidaci lze
postupovat hospodárně. Uvědomme si, například, že za odvoz kontejneru s
plastovými lahvemi zaplatíme stejně, ať jsou sešlápnuté nebo ne, rozdíl je
v tom, že sešlápnutých lahví se tam vejde i trojnásobek.  Co na závěr?
Přejme si, aby se klima umoudřilo, a tím pádem jsme se nad svým
chováním k otázce komunálního odpadu opět zamysleli s chladnou hlavou.

B. Kutina

VĚTVE A TRÁVA
V minulém čísle zpravodaje bylo oznámeno, že větve a

posečená tráva ze zahrádek bude odvážena vždy v to úterý,
kdy se vyvážejí popelnice. Protože však odvážíme větve na jiné

místo, nežli trávu,

ŽÁDÁME OBČANY, ABY TENTO ODPAD
CHYSTALI NA ODDĚLENÝCH HROMÁDKÁCH



Ř Í J E N

Tak už jsi zase tady. Dostala jsem už pár tvých lístků.
Věděla jsem, že jednoho dne se vrátíš.,že se zase vrátíš k nám.
Přesto mám vždycky tak trochu strach. Jaké bude to naše
setkání po tak dlouhé době? A jestli se na mně už nezlobíš.
Vím, byla jsem někdy nemožná, protivná, unavená, ale promiň,
ta tvoje chladná rána, ty uplakané dny, ta tvoje věčná
náladovost - a než jsi odešel, ten tvůj chlad, ten pronikal až k
srdci. Já už jsem ti  ale přesto dávno odpustila.

Co myslíš? Zvykneme si zase na sebe? 
Teď, když už jsi tady, vím, že nám bude  dobře. Jsi

pořád stejný, ani trochu jsi se nezměnil. Tak trochu rozpustilý
účes a přitom už ti prokvétají skráně. Vrásky kolem očí
prozrazují úsměv. Ale, zdá se mi to nebo ne? V očích se ti
třpytí slzy. 

Víš, poznala bych tě i poslepu. Mám ráda tvoji
nenapodobitelnou vůni , která mi připomíná toulky lesem a
brouzdání spadaným listím .A tu naši melodii – tu slyším
všude. V korunách stromů si ji brouká vítr, chvíli se vznáší jak
opar nad vodou, pojednou její tóny sílí a přicházejí blíž a blíž s
proudy vody padajícími z oblak, aby pak  spolu s posledními
kapkami deště se mi dostali až pod kůži , až do morku kostí, až
k srdci.   

Jsem vážně ráda, že jsi tu a taky už vím, proč tě mám
pořád ráda. Dovedeš být jemný, dovedeš pohladit i hřát. Někdy
jsi pořádný bouřlivák, jindy vážný, se zasmušilou a nepřístup-
nou tváří. Dovedeš se smát ale i plakat.

Možná, že si myslíš, když jsi odešel, že jsem se
zhlédla v někom mladším, svěžím, kterému proudí v žilách
divoká krev podobná prudkým jarním vodám nebo snad
chlapíkovi s opálenou tváří a s vůní moře. Ne. Už se hezkých
pár let známe a už jsme spolu nějak zestárli . Mám tě ráda
takového  jaký jsi, se všemi těmi náladami , které jsou jako
počasí. Se všemi  smutky  i výbuchy veselí. Tvoje polibky
chutnají po mladém vínu, tvá vůně připomíná zrající ovoce.
Když tě pohladím po tváři, cítím poslední nezorané
strniště.Tvé stříbro ve vlasech, to jsou pavučiny babího léta a
slzy v očích se ti třpytí jako kapky  rosy. Tvůj smutek se
podobá mlhavému  ránu . 

Najednou pláčeš, ale tvůj pláč je jiný. Je barevný jako
deštníky v ulicích, které se podobají květům jiřin v
zahradách. A tehdy je s tebou hezky . Jsi moudrý a hodně jsi
toho zažil .Můžeme si povídat nad šálkem kávy nebo šíp-
kového čaje. Ale ty ani  ještě nemáš dopito a už zase někde
poletuješ s větrem o závod.Snad proto, že  někde hluboko v
duši jsi zase jako malý kluk, který jde pouštět draky. Tak a teď
to víš. Já myslím, že nám spolu bude dobře. Už jsme si za ta
léta na sebe zvykli a zrajeme jako to víno. Někdy to sice ještě
skřípe, hlavně po ránu, když je ještě tma, oba ještě mžouráme
a ani jeden z nás neví, že v poledne se třeba vyjasní. Ale
dovedeme se navzájem chápat a i odpouštět. A tak to má být.

Promiň, že jsem tě tak dlouho nechala stát u dveří.
Ale musela jsem ti tohle všechno říct, než ti to řeknou i jiní,
kteří tě mají také rádi. 

Tak tě tedy vítám  - PODZIME.  J.M.

PODZIMNÍ POZVÁNKY
V pondělí 29.října2007 se opět uskuteční tradiční
BROUČKIÁDA .
Sraz dětí a rodičů bude před 18.00 hodinou na dvoře Základní

školy v Bohuslavicích a odtud vyjde v 18.00 hodin lampiónový
průvod do ulic Bohuslavic.
Upozornění: Vpřípadě nepříznivého počasí bude tato akce zrušena.

Základní škola v Bohuslavicích srdečně zve na
PODZIMNÍ VÝSTAVU – PODZIM OČIMA DĚTÍ, 

která proběhne
v pátek 2.11.2007 od 8.30 hodin do 18.00 hodin

a v sobotu 3.11.2007 od 8.00 hodin do 11.00 hodin 
V pátek dne 2.11.2007 se uskuteční i

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ,
kdy si budete moci prohlédnout nejen vyzdobenou školu, vystavo-

vané práce dětí ale i školu a podívat se i do tříd na vyučování  
Srdečně zveme nejen rodiče  žáků, ale i babičky, dědečky, bývalé

žáky i zaměstnance  a ostatní občany.
Těšíme se na setkání

J.Matoulková

Stránka starosty
Komunální odpad.

Možná že i údajné globální
oteplování mám vliv na to, se naše chování
přibližuje chování občanů jižních států. Což
v praxi znamená, že již nejsme lidé
přemýšlející s chladnější hlavou, ale že se
lidé chovají horkokrevněji jako je tomu u
zmiňovaných jižních států. Nyní sleduji, že i
někteří občané u nás a možná i já sám, se
chováme vznětlivěji a méně přemýšlivě.
Daleko častěji se nám nelíbí chování našich
spoluobčanů, ale na svoje chování hledáme
výmluvnější odpovědi a za všechno mohou
jen ti druzí. Tak například shromažďování a
separování komunálního odpadu. Většina z
nás určitě vidí z okna svého bytu na konte-
jner určený na odpad nebo zvony na papír,
sklo a plasty nebo kolem nich chodí. Co
vidíme a o čem přemýšlíme při pohledu na
sousedku nebo souseda vynášející komunální

odpad nebo nadměrné předměty (lednice,
televizory, koberce, skříně, pneumatiky, atd.)
nehodící se svým majitelům?

Když kupujeme tyto zmiňované věci,
tak bez řečí zaplatíme za dovoz a dopravení
až do bytu nemalé peníze. Následně, když se
z nich stanou věci staré a nepotřebné, tak je
někteří odloží do sklepa pro případ možného
dalšího použití a ostatní je prostě vynesou ke
kontejneru, vždyť to obec uklidí. Nikdo z
nás se neptá, kde na to to obec vezme
finance? Nikdo už si nepoloží otázku, když
je věc nová jsem ochoten zaplatit, ale o
odvoz a uskladnění ať se postará někdo jiný.

No a co říci k separování komunál-
ního odpadu? Když otevřu kontejner na sep-
arovaný odpad, tak často vidím pomíchané
velké množství plastových, skleněných lahví
i papír, hadry a jiné věci, které tam nepatří.
Co k tomu dodat? Nyní většina z nás bude

říkat: ale vždyť často jsou zvony na sepa-
rovaný komunální odpad přeplněny. Pře-
plněné jsou ze dvou důvodů: za prvé když
jsou svátky a za druhé je nám lidem zatěžko
plastové lahve zdeformovat (sešlápnout).

Pojďme se nad svých chováním
zamyslet, vždyť není možné vydávat za
odpad stále větší a větší finanční prostředky i
při je ho likvidaci lze postupovat
hospodárně. Uvědomme si, například, že za
odvoz kontejneru s plastovými lahvemi
zaplatíme stejně, ať jsou sešlápnuté nebo ne,
rozdíl je v tom, že sešlápnutých lahví se tam
vejde i trojnásobek.  Co na závěr? Přejme si,
aby se klima umoudřilo, a tím pádem jsme
se nad svým chováním k otázce komunál-
ního odpadu opět zamysleli s chladnou
hlavou.

B. Kutina



Co jste hasiči?
Poslední prázdninový pátek, který připadl na 31.

srpna, se již tradičně ve Vršovce konaly prověrky tech-
niky sborů dobrovolných hasičů okrsku Nové Město nad
Metují. Tyto prověrky se konají každoročně a účast
všech sborů již zmíněného okrsku je povinná. Zde se
provádí kontrola techniky, připravenost každého sboru k
zásahu (kontrola funkčnosti a úplnosti vybavení, úplnosti
lékárničky atd.). Tyto prověrky techniky splnily svůj
účel a nyní záleží na každém sboru, aby co nejdříve
odstranil zjištěné nedostatky. Za SDH Bohuslavice se
zúčastnili: Karel Čepelka st., Karel Čepelka ml., Jiří
Černý, Libor Fejtek a Radek Rydlo. 

Následující den, v sobotu 1. září uspořádal
SDH Stolín soutěž v požárním útoku, která se nazývá
„Stolínská zatáčka“. Z názvu je zřejmé, že s výjimkou
mladších žáků soutěžní družstva provádí požární útok
opravdu do zatáčky. Soutěž byla vypsána pro všechny
kategorie, mladší a starší žáci absolvovali navíc ještě
štafetu na 4 x 60 metrů. Náš sbor zde reprezentovala tři
družstva. Mladší žáci (Michal Čepelka, Petr Čepelka,
Adam Čuda, Jaromír Hladík, Klára Petříková, Aneta
Rydlová a Kateřina Zítková) obsadili v požárním útoku
po solidním výkonu s časem 24,60 s ze šesti zúčast-
něných družstev třetí místo. O 0,16 s jim unikla stříbrná
medaile. Zvítězil domácí Stolín – čas 23,17 s, druhé
místo obsadilo družstvo ze Lhoty u Č. Kostelce – čas
24,46 s, třetí Bohuslavice – čas 24,60 s. Ve štafetě na 4 x
60 m dosáhlo naše družstvo času 72,19 s. Zde byly časy
velice vyrovnané, o konečném umístění rozhodovaly
vteřinky. Čas našeho družstva však stačil pouze na šesté
místo. Starší žáci (Aneta Rydlová, Klára Petříková, Petr
Čepelka, Tomáš Hladík, Vít Kovalčík, Lukáš Timura a
Tomáš Voborník) dosáhli v požárním útoku nejlepšího
času 28,99 s. Po chvilce radosti však mezi našimi starší-
mi žáky zavládl smutek. Bohužel po porušení pravidel v
podobě kleknutí Tomáše Voborníka na stříkací čáru byli
diskvalifikováni. Z pěti zúčastněných zvítězilo družstvo
z Hajnice – čas 32,82 s, druhé bylo družstvo ze Lhoty u
Č. Kostelce – čas 34,21 s, třetí skončil domácí Stolín –
čas 37,72 s. Náplastí na neúspěch v požárním útoku
bylo alespoň třetí místo ve štafetě na 4 x 60 m s časem
59,16 s. Družstvo dorostu (Veronika Fejtková, Edita
Herzigová, Lucie Hladíková, Tomáš Kondek, Jan
Podsedník, Lukáš Timura a Jan Voborník) tentokrát pod
vedením Libora Fejtka startovalo v kategorii mužů. Po
provedení útoku bylo naše družstvo diskvalifikováno,
protože startovalo pouze s dvěmi hadicemi „B“. Dle
propozic této soutěže měla družstva startovat se třemi
hadicemi.

O týden později, v sobotu 8. září SDH
Jaroměř uspořádal 3. ročník soutěže pro mladé hasiče o
Jaroměřský pohár. Zde startovalo ve třech disciplínách (jednoduché hadicové

vedení od hydrantu, hadicový kužel-
ník a zásah džberovou stříkačkou).
Náš sbor reprezentovali pouze
mladší žáci (Michal Čepelka, Lucie
Gavláková, Marián Novotný, Aneta
Rydlová, Klára Petříková a Kateřina
Zítková) a všechny tři disciplíny
museli absolvovat dvakrát (z důvodu malého počtu družstev
– pouze čtyři). Výsledky obou pokusů se vždy sčítaly. V
první a druhé disciplíně (hadicové vedení a džberovky) naše
družstvo zvítězilo. Nedařilo se mu však v disciplíně třetí
(rozvinutí hadic na kuželky), zvláště v druhém pokusu
mělo velkou smůlu. Na konto shozených kuželek přibyla
nula a ta se stala osudná v celkovém hodnocení. Stačilo
shodit o pouhé dvě kuželky více a sen o zisku krásného
putovního poháru mohl být naplněn. Ale i zisk poháru a
medailí za druhé místo při první účasti na této soutěži je
pěkným úspěchem.

Tentýž den se ve Slavětíně konalo slavnostní
setkání rodáků a přátel obce při příležitosti výročí 120. let
od vysvěcení kaple a 125. let od založení Sboru dobrovol-
ných hasičů. Mimo jiné jste zde mohli shlédnout výstavu
historických dokumentů o obci a hlavně také výstavu his-
torické hasičské techniky. Zde náš sbor byl zastoupen ruční
čtyřkolovou zápřahovou stříkačkou od výrobce Bratří A. F.
Smekal, Čechy u Olomouce a hasičským vozidlem Tatra
805. Dopravu naší techniky na tuto akci zajistili Jiří Černý a
Libor Fejtek. Tuto výstavu si také prohlédlo družstvo
mladších žáků, které se zde zastavilo při zpáteční cestě ze
soutěže v Jaroměři. Zajímavým zážitkem pro naše mladé
hasiče byla také projížďka koňským kočárem.

Další soutěže, kterých se mladí hasiči zúčastní:
6. října – Hronovský pohár (zde mladší žáci obhajují zisk
putovního poháru za loňské vítězství) a 13. října – ZHV v
Mezilesí. Dále připomínám (nejen novým zájemcům), že
schůzky mladých hasičů se konají pravidelně každý pátek
od 16 hodin. Sraz je vždy u hasičské zbrojnice. 

V sobotu 22. září se konal 3. ročník soutěže v
požárním útoku o Pohár starosty SDH Nové Město nad
Metují. Náš sbor reprezentovalo v kategorii mužů družstvo
dorostu (Veronika Fejtková, Edita Herzigová, Lucie
Hladíková, Petr Gavlák a Lukáš Timura) v sestavě s Jiřím
Černým a Milošem Lenfeldem. V konkurenci šestnácti
přihlášených družstev obsadilo s časem 31 s čtrnácté místo.

A závěrem mám pro Vás ještě jednu pozvánku:
Sbor dobrovolných hasičů v Bohuslavicích pořádá v sobo-
tu 13. října 2007 tradiční posvícení. Taneční zábava se koná
od 20 hodin v nekuřáckém sále Orelny v Bohuslavicích. K
tanci a poslechu Vám zahraje skupina ERRORI pod
vedením pana Miloše Flígra. Vstupné dobrovolné. 

Na shledanou se těší Karel Čepelka ml.

Starší žáci – Stolín

Projížďka v kočáře - Slavětín

Mladší žáci - Jaroměř

Mladší žáci - Stolín

Proč jsem hlasoval proti. 
Na zasedání OZ Bohuslavice konané dne 27.8.2007 bylo hlasováno v bodě 2 o správnos-

ti a platnosti telefonického hlasování OZ Bohuslavice ze dne 26.7.2007 – prodej pozemků.
S tímto postupem nemohu souhlasit, neboť toto žádný zákon neumožňuje a v zákoně
128/2000 Sb § 93 odst. 2 obecního zřízení je napsáno – Obecní zastupitelstvo jako kolek-
tivní orgán obce přijímá svá rozhodnutí zásadně na svých zasedáních, konaných v územním
obvodu obce, za současné přítomnosti zákonem předepsaného minimálního počtu členů
obecního zastupitelstva, zákonem stanovenou většinou, a to pod kontrolou veřejnosti.

Postup, který byl zvolen, kdy se rozhodnutí obecného zastupitelstva přijímá mimo
rámec jeho zasedání telefonickým hlasováním členů obecného zastupitelstva představuje
hrubé porušení zákonných ustanovení obecního zřízení, dosahující (ve spojení s relevantní-
mi články Ústavy ČR a Listiny) intenzity protiústavnosti. Upozorňuje, že následující postup
uzavření smlouvy prodeje pozemku je neplatný.

V bodě 6 změna jednacího řádu – veškerá rozhodnutí a jiné akty přijaté uve-
deným protiprávním postupem jsou nulitní a nemají žádné právní důsledky a rovněž je
naprosto nepřijatelné uvedený protiprávní postup upravovat cestou změn jednacího řádu
obecního zastupitelstva (§ 96 obecního zřízení)

Toto jsou důvody proč jsem hlasoval proti.
Josef Hronovský, člen OZ Bohuslavice

Jen malá poznámka
Paragrafy, na které pan Hronovský odkazuje

zní takto:
§93 (2) Zasedání zastupitelstva obce je veřejné.
§ 96 Zastupitelstvo obce vydá jednací řád, v němž

stanoví podrobnosti o jednání zastupitelstva obce.
Netýkají se tedy zcela uvedeného problému. To

však není důležité, protože v podstatě má pan
Hronovský pravdu, pokud by došlo jen k telefonické-
mu hlasování, byl by jeho výsledek neplatný a to
podle § 69 (4) zákona o obcích. (§69 (4) Člen zastupi-
telstva obce vykonává svůj mandát osobně a v
souladu se svým slibem a není přitom vázán žádnými
příkazy)

Proto byl na následujícím zasedání zastupitel-
stva schválen výsledek tohoto hlasování (možná bylo
lépe formulovat to jako „ předběžného nebo orien-
tačního hlasování či názoru“ zastupitelů). Zzastupitel-
stvo tedy neschvalovalo správnost hlasování, ale jeho
výsledek, jak je uvedeno v jeho usnesení.. Prodej
pozemků byl tedy schválen až na řádném zasedání .

B. Kutina



A co zahrádkáři?

Inzerce
Půjčka pro každého!!!!
bankovní,nebankovní,zaměstnancům,mam

inkám na MD,důchodcům i školá-kům(vždy
doklad o výděl-ku,přídavky či důchodový
výměr) Nenahlíží se do registru.!!!

BEZ POPLATKŮ!!!
774 954 401, email:pujcky1@centrum.cz
JIŘÍ WERNER
-úvěrový poradce stavební spořitelny

Modrá pyramida.Hypoúvěry,stavebka,penzi-
jní připojište-ní,poradenství zdarma.

-774 954 401,
email:jiri.werner@mpss.cz,kancelář Náchod

Hledáte práci?
Chcete změnit zaměstnání? Využijte

celostátní program pracovního zařazení.
Volejte kdykoliv 555 111 566.

ZPRAVODAJ
Pokud se stane, že někdo nedostanete zpravodaj do své poštovní schránky a

chtěli byste jej obraťte se na obecní úřad, kde jej dostanete.

Aniž bychom to nějak zvláště pozorovali, utekly prázdniny,
skončila doba dovolených. Máme tady měsíc září. Z hlediska
zahrádkáře je tento měsíc krásný tím, že ještě kvete, je  sklizeň vše-
likého druhu ovoce a už se nám otvírá možnost sázení a tím příprava
na další pěstitelský rok. 

Říkánka na září
Pochoutka to pro jedlíky, kynou švestkové knedlíky,
husy křičí na pekáči, k posvícení se to stáčí.
Den se přiměřeně krátí.
Študenti pak se  loučí s prázdninami.

Pranostika nám pak říká, že když jsou pěkné růže v zahradách, je
pěkný podzimek a zima přijde později.

Růže jsou letos opravdu krásné, proto se těšme. I když letošní
úroda ovoce je slabší, připravme se na vysázení stromů a keřů na
příští rok. Ovocné dřeviny pěstujeme především pro jejich plody.
Protože chceme co možná v nejkratší době docílit nelepší výsledky,
je zapotřebí sázení věnovat péči. Začíná to již nákupem těchto
stromků nebo keřů. V naší republice je v prodeji značné množství
různých druhů ovoce a je jen na nás, abychom si vybrali to, co se
nám nejlépe hodí. Tento sortiment najdeme v různých časopisech,
zvláště pan¨k v časopise „Zahrádkář“ anebo se poradíme s
odborníky, které můžeme najít ve členech zahrádkářského svazu,
pokud se tito zabývají ovocnářstvím. Pokud možno je nejlépe kupo-
vat odrůdy „rezistentní“, které nepotřebují přílišnou chemickou
ochranu. Nebo alespoň takové, které potřebují tuto ochranu minimál-
ní. Ovocné stromky a keře jsou dneska poměrně drahé, tak proto
nakupujeme jen u odborných prodejců, kteří vám také dovedou pora-
dit. Kupovaný stromek by měl být vybaven štítkem, kde je vyznače-
na odrůda, případně i na jaké podnoži je roubována.  Má to svůj výz-
nam tuto odrůdu znát, neboť při provádění řezu dáváme ovocné
dřevině tvar, udržujeme rovnováhu mezi růstem a plodností v celém
údobí jejího života. Je velkou chybou neošetřovat stromek hned po
vsazení. Později se už nikdy správný řez nedá udělat, obzvlášť, když
není známá odrůda. Řez je jedním z nejdůležitějších zákroků
agrotechniky ovocných dřevin. Pokud stromky sázíme, je dobré jámu
vykopat o něco dříve, nežli dojde k sadbě, aby se zemina okysličila.
Nedávat ke kořenům hnůj. Stačí nějaká lepší zemina, nebo i ta, kter-
ou jsme vykopali. Hnojení nechme až se stromek přijme. Stromek
hojně zalijme. Pokud kupujeme stromky v prodejnách a nejsou zrov-
na vydobyté ze země, je dobré po přinesení dýmů ponořit do vody
alespoň na jeden den. Pokud byl ovocný stromek roubován nebo
očkován na spodní části je dobré dávat pozor při sázení, aby on
roubovaná část nepřišla do země. Pozná se to tak, že tam kde bylo
roubováno nebo očkováno, je toto místo zpravidla zesíleno. Když se
nedáme pozor a toto místo roubování nebo očkování přijde do země
zpravidla zapustí ještě jedny kořeny, stromek pak příliš bujně roste,

vysiluje se a oddaluje to plodnost, nebo plodí málo. Tuto chybu dělá
hodně zahrádkářů a těžko se napravuje. Stromek potřebuje také jíst. Po
přijmutí můžeme hnojit dobrým kompostem nebo hodně uležený hnůj.
Rozházet kolem obvodu korunky. Nedávat ke kmínku, protože nejvíce
vlasové kořínky rostou právě po obvodu koruny, která tvoří jakýsi okap
protože voda po dešti stéká po listech právě v těchto místech. Jsou i
pěstitelé, kteří vám řeknou, že toto všechno je zbytečné, chlubí se tím,
že stromek přinesl, nic s ním nedělá a že má úrodu bohatou. I to může
být, ale dlouho mu to nevydrží, strom se unaví, úrodnost klesá a s tím
se už tento pěstitel nechlubí. Zahrádkář je vlastně rolník, který dbá o
svůj pozemek a dobře jej ošetřuje a přispívá tak ke zlepšení životního
prostředí. Takže rolník anebo zahrádkář jedno jsou. Všichni se starají o
půdu i o svoje životní prostředí.

V roce 1899 naši předkové už tenkrát vydali desatero rolníka
českého a to v týdeníku „Hospodářský list“. Zmíněné desatero je dosti
rozsáhlé, takže uvedu jen některé pasáže, které podle mě platí dodnes. 

Rolnictvo musí pečovati o neustálý rozkvět celého národa. S radostí
a hrdostí vždy hlásati musí každý rolník v Čechách i na Moravě, že
tvoří národ jediný a již útlé mládeži vštěpovati lásku k národu tomu, k
společné vlasti a k jazyku.

Povinností rolníka dále budiž zachovati  půdu ve svých rukou. Jedině
takový národ má zajištěnou budoucnost. Hajme proto neústupně každou
píď půdy, aby nepřišla do rukou na nás se řítícího kapitálu, neb do
rukou cizinců.

Přičiňujme se o povznesení naší samosprávy. V čelo obcí budiž
postaveni mužové poctiví a vzdělaní, kteří dovedou všech zákonů ve
prospěch samosprávy využikovati.

Povinností rolníka dále budiž co nejvzorněji hospodařit a všechny
moderní vynálezy zaváděti, neb zvýšení výnosu z půdy bude nejmoc-
nějším prostředkem proti konkurenci cizozemské. Toliko část desatera
rolnického. Doufám, že jsem čtenáře tímto příliš neunavil a jako
odměnu dám něco dobrého k snědku.

Urodilo se vám brambory? Tak si upečte bramborový dort.
Bramborový dort s rozinkami.
Ve slupce uvaříme 250 g brambor. Oloupeme a necháme asi 12 hodin

stát. Potom jemně nastrouháme. V rumu namočíme 50 g rozinek, 6
žloutků ušleháme do pěny a postupně do ní přidáváme 150 g cukru, sůl,
strouhanou kůru z jednoho citronu a 50 g drobně pokrájeného citronu.
Přimícháme strouhané brambory a dobře okapané rozinky. Do tuhého
sněhu ušleháme 6 bílků a opatrně vmícháme do těsta. Hmotou naplníme
vymaštěnou a strouhankou vysypanou rozpínací formu. Pečeme asi
hodinu při teplotě 200 oC. po upečení nechám dost chvilku stát ve
formě. Potom nožem uvolníme okraje, vyklopíme na podnos a
posypeme práškovým cukrem.

Přeje Vám dobrou chuť L. Mareš.

V minulém čísle zpravodaje bylo oznámeno, že větve a posečená
tráva ze zahrádek bude odvážena vždy v to úterý, kdy se vyvážejí
popelnice. Protože však odvážíme větve na jiné místo, nežli trávu,

ŽÁDÁME OBČANY, ABY TENTO ODPAD CHYSTALI
NA ODDĚLENÝCH HROMÁDKÁCH



melodií. Akim s Janou splnili naše očekávání a zvítězili.  Polskými mistry
se však nestali, protože mistrovství nebylo otevřené(což jsme se dozvěděli
až v sobotu večer…..) Zlatá medaile tak zdobila dekolt druhé amazonky v
pořadí, Danutu Kononczuk, která si pro finálovou jízdu vybrala lepšího
Dzyrita. Helena s Bárou obsadily 10. a 11. místo.

Nejobsazenější soutěží celého klání byla divácky atraktivní jízda ele-
gance. Do třech skupin bylo rozděleno 19 závodnic. Naše ekipa přispěla
čtyřmi kostýmy, když mimo Jany, Heleny a Báry usedla do sedla Akima i
třináctiletá Tereza Procházková. Vše důkladně dokumentovala pátá členka
naší výpravy, fotografka Jana Krtičková. Do finále postoupilo osm dvojic,
včetně Jany v šatech komtesy(3. místo) a Helena ve vlastnoručně ušitém
barokním kostýmu(8.
místo). Všech 9
„komisařů“ rozhodlo
o vítězství Edyty
Lesiak, která se
Sokolem na ruce
neměla
konkurenci.Za rych-
lého stmívání proběh-
lo „šampaňské
vyzvání“. Jízda
zručnosti se sklenkou
šampáňa v ruce, kdy
musí závodnice objet 2x drezurní obdelník a použít k tomu všechny chody
koně. Vítězkou se stala Marta Scupio, druhá Agniezska Helbig a třetí místo
získala pro český tým Jana Kosařová. Dekorování poslední soutěže už
probíhalo za úplné tmy a rychle klesající teploty vzduchu.

Celé mistrovství bylo zakončeno velkolepým rautem v hotelové hale,
kde byla od pátku vystavena díla několika polských malířů, sochařů a
grafiků s tématikou koní. Český tým šířil stále dobrou náladu, získal si
velké sympatie diváků, pořadatelů i polských médií a navázal několik
nových kontaktů. Velké poděkování patří firmě Zooprodukt Rychnov n.
Kněžnou, Obecnímu úřadu Bohuslavice nad Metují a rodině Máslových za
finanční pomoc, p. Václavu Kosařovi za zapůjčení auta a přívěsu, Jardovi
Kosařovi za podporu a doladění všech maličkostí a všem mnoha jed-
notlivcům, kteří nám pomohli tuto výpravu uskutečnit.

Sezona Jany a Akima ještě zdaleka nekončí. Už v neděli 16.9. budou
k vidění při ukázce nejen v DS na MČR spřežení v Bolehošti – Lipinách.
28. 9. zahájí hudební slavnosti s Gabrielou Beňačkovou na zámku v Rych-
nově nad Kněžnou a pravděpodobně je čeká ještě start v klasické drezurní
soutěži. Helenu v DS
uvidíte na Hubertově
jízdě v Kuksu při
slavnostech řádu rytířů
sv. Huberta zač. října.

Tato reportáž byla
sepsána během dlouhé
pondělní cesty domů. A
abychom si nemyslely,
že život je jen procházka
růžovou zahradou,
bouchlo nám kousek od
Bohuslavic kolo u přívě-
su. Ale ani to nám
nevzalo úsměv ze
tváře!!! Za úplné tmy a v
silném dešti jsme si v
pohodě poradily i s
touto záludností a v
pořádku dorazily do
svých domovů. 

AMAZONKA TEAM CZECH REPUBLIC, Jana Kosařová, Jana
Krtičková, Helena Vrbická, Barbara Veselá, Tereza Procházková

Více info + fotografie na WWW.KJHUZAR.PL,
WWW.EQUICHANNEL.CZ

Román nejen pro ženy…….
Ve dnech 8. – 9. 9. 2007 se v Józefově u Žyrardówa, 50km  JZ od

Waršawy, konalo Mistrovství Polski amazonek(MPA). Českou republiku
vyjeli za sponzorské podpory firmy ing. Ešpandra ZOOPRODUKT
reprezentovat česká drezurní mistryně v DS Jana Kosařová s šestiletým
Akimem(JK Bohuslavice nad Metují) a  Helena Vrbická s 18i letou fjord-
huculkou Lindou(občanské sdružení Dámy v sedle).

Pětičlenná „babská“ ekipa vyrazila na více než 500km dlouhou cestu
v pátek ráno. Před Wroclaví se k naší výpravě připojil p. Marek Gajewski,
který nás dovedl až do soukromého areálu manželů Samselových, kde se
celá akce konala. Pro koně byly přichystány zděné boxy s napáječkou a
žlabem, pro nás luxusní šestilůžkový hotelový pokoj a teplá večeře na
přivítanou jako pozornost podniku. V sobotu dopoledne probíhaly na
pískovém kolbišti regionální drezurní závody st. Z-S. Slunečné odpoledne
už patřilo pouze amazonkám v dámských sedlech, které při slavnostním
zahájení osobně přivítal předseda polské jezdecké federace p. Martin
Szczypiorski.

Do drezurní zahajovací soutěže vstoupilo 12 dvojic, včetně 3 českých
jezdkyň. Mimo Jany a Heleny ještě Barbara Veselá, která využila možnosti
zapůjčit si koně z pořádajícího oddílu KJ HUZAR. Ačkoliv její zkušenosti
s jízdou v DS jsou minimální, s odvahou usedla na 16i letého valacha
Bajuse. Sbor rozhodčích ve složení Anna Piasecka, Beata Libera a Marek
Gajewski stanovil dle předvedení úlohy L-8 pořadí pro nedělní finálový
kür. Sobotní vítězkou se stala Jana Kosařová s Akimem, těsně následovaná
Danou Kononczuk s Dzyritem a stejnou jezdkyní v sedle druhého koně
Escuda. Vpodvečer absolvovalo 7 amazonek v hlubokém terénu zahajo-
vací parkur do 70cm. Naše barvy hájila Helena s Lindou. Ze 4 bezchyb-

ných závodnic byla
nejrychlejší M.
Skowron – Lawir.
Linda i přes svůj
výškový handicap
překonala trať s jed-
nou chybou a 3
bodovou penalizací
za překročení času.
Závěr prvního mis-
trovského dne patřil
soutěži historických
kostýmů. Podmínk-

ou účasti bylo předložení historického obrazu, sochy či jiné reprodukce a té
se co nejvíce podobat. Tohoto klání se účastnily pouze 4 jezdkyně. Zvítězi-
la Sylvia Kolodcziej v královském kostýmu. Náš tým tuto soutěž neob-
sadil.

V neděli jsme se probudily do větrného, nebem uplakaného rána.
Dopoledne opět probíhali regionální soutěže, tentokrát na parkuru ZM-L.
Ve 13,30h začalo finále skoků(skoky přes přeskoky) v dámském sedle a
počasí se konečně umoudřilo. 90cm vysoký finálový parkur měl 10
překážek s kombinací. Dámy startovaly v opačném pořadí dle výsledků z
1. dne. Helena s Lindou absolvovaly trať bezchybně až k poslednímu
skoku, který kobylka odmítla opakovaně překonat. Mistryní Polska se stala
M. Skowron na výborném ryzákovy Lawirovi. Druhou nedělní soutěží
bylo mini- maxi, které se účastnilo rovněž 7 amazonek. Českou republiku
zastupovala Helena. Linda se stala miláčkem publika. Za jeho mohutné
podpory skončila až na výšce 110cm a obsadila výborné 4. místo. Soutěž
byla ukončena po překonání 125cm M. Skowronskou. V pauze, kdy se
upravoval povrch a stavěl drez. obdelník, proběhly ukázky z historických
filmů v dobových kostýmech. Přítomny byly i hvězdy polského filmového
plátna Roch Siemianowski a Wojtczech Biernakowski.

Drezurní finálový kür odpovídal svou obtížností českému „L“. Dámy
startovaly opět v opačném pořadí a tím soutěž náležitě gradovala. Na
rozdíl od českého finále kde mohla jezdkyně sladit hudbu, choreografii i
kostým, byla pro polské finále předepsána povinná ústroj(tj. cylindr se síťk-
ou přes obličej, sako, jezdec. zástěra a rajtky v téže tmavé barvě, vázanka,
rukavice a boty) a cviky a jen výběr hudby záležel na jejím vkusu. K
vidění bylo několik velmi zdařilých úloh za doprovodu nádherných



Zastupitelstvo Královéhradeckého kraje schválilo 13. září
2007 novou podobu lékařských pohotovostí. Moderní a kvalitnější
službu budou zajišťovat čtyři oblastní nemocnice v okresních
městech Kraje a Fakultní nemocnice Hradec Králové. Na nové
podobě pohotovostí se během jednání 28. srpna 2007 shodli před-
stavitelé dotčených obcí, oblastních nemocnic, záchranné služby,
Zdravotnického holdingu i Královéhradeckého kraje a 4. září s
navrhovaným modelem vyslovil souhlas i zdravotní a sociální výbor
Khk.

Co přináší nový model lékařské pohotovosti 
Především se od 1. října 2007 služba přesune z dvanácti

míst do čtyř oblastních nemocnic a Fakultní nemocnice v Hradci
Králové. Tím se služba maximálně zefektivní, zkvalitní péči, ušetří
lidem zbytečné cesty mezi pohotovostí a nemocnicí a přitom ušetří
nemalé finanční prostředky. Aby se lidé dostali vždy a včas na
správné místo, a přitom si nemuseli pamatovat celý mechanizmus
lékařské péče, zřídil Zdravotnický holding Khk ve spolupráci se
Zdravotnickou záchrannou službou speciální informační telefonní
linku. Na čísle 841 155 155 získá volající veškeré potřebné infor-
mace o místech a provozní době pohotovostí, o možnostech ošetření
a s operátorem může konzultovat vzniklou situaci. V případě potře-
by může na lince navíc konzultovat své obtíže s pohotovostním
lékařem. Volání na tuto linku je v ceně místního hovorného a dos-
tupná je nepřetržitě 24 hodin denně.

Proč byla nutná změna
Dosavadní systém Lékařské služby první pomoci (LSPP)

byl velmi zastaralý a nevyhovující. Naprostou většinu jeho úloh
převzala Zdravotnická záchranná služba (ZZS), která poskytuje
odbornou pomoc v případě všech neodkladných stavů, které
bezprostředně ohrožujících život, mohou vést prohlubováním
chorobných změn k náhlé smrti, mohou bez rychlé pomoci způsobit
trvalé chorobné změny, působí náhlé utrpení a bolest nebo způsobují
náhlou změnu chování a jednání postiženého ohrožující jeho samot-
ného nebo okolí. 

Lékařská pohotovost tak nyní slouží pouze pro případy
odkladné péče, kdy dojde k náhlé změně zdravotního stavu nebo
zhoršení chronického onemocnění a nelze čekat na řádné ošetření
praktickým lékařem. Takových situací je poměrně málo, služba je
proto velmi málo využívána, ale o to častěji zneužívána. Pohotovosti
nejčastěji navštěvují lidé, kteří se z nejrůznějších osobních důvodů
vyhýbají řádné návštěvě svého praktického lékaře v běžných ordi-
načních hodinách. 

Zastaralý systém LSPP vedl k vysokým finančním
ztrátám. Ušetřené peníze tak budou moci být použity na kvalitnější
akutní péči, léčbu závažných stavů, moderní medicínské vybavení a
podobně. Ročně se jedná o desítky milionů korun.

Jak budou fungovat pohotovosti nově
Od 1. října 2007 budou lékařskou pohotovost (dříve

LSPP) zajišťovat přímo nemocnice. Půjde o čtyři oblastní nemoc-
nice – v Jičíně, Náchodě, Rychnově nad Kněžnou a Trutnově. V
Hradci Králové se do systému zapojí Fakultní nemocnice. Poho-
tovosti budou fungovat pro stavy odkladné péče v době, kdy není
dosažitelný praktický lékař, tedy o víkendech a svátcích od 8 do 20
hodin. Před návštěvou pohotovosti doporučujeme konzultovat stav
na telefonu 841 155 155 (za cenu místního hovorného), kde občané
získají od operátora potřebné informace o místě pohotovostního
ošetření a s lékařem se mohou poradit o vzniklých obtížích. Linka
funguje 24 hodin denně a je již v provozu.

Pokud by nastala situace zvýšené návštěvnosti poho-
tovostí, např. chřipkové epidemie apod., vyhradil si Zdravotnický
holding možnost okamžitě obnovit ordinační doby v dalších místech
Kraje. Jednak se tím ordinace dočasně více „přiblíží pacientům“, ale

současně nabídnou více míst ošetření a větší kapacitu pro zvýšený pří-
jem pacientů a tím ochrání nemocnice před zahlcením. Na podobný
mimořádný a přechodný režim je celý systém nových lékařských
pohotovostí připraven a jsou na takové situace i vyčleněny finanční
rezervy.

Změna se týká pouze pohotovosti pro dospělé. Netýká se
dětských ani stomatologických pohotovostí a netýká se ani pomoci při
neodkladných stavech, která je plně poskytována Zdravotnickou
záchrannou službou (telefon 155).

Co dělat v případě závažných stavů
Volat 155 – tísňovou linku Zdravotnické záchranné služby.

Školení operátoři na základě Vašich informací rozhodnou o dalším
postupu. Pokud se ukáže, že se nejedná o neodkladný stav a zásah
záchranné služby není nutný, poradí operátoři volajícímu další
správný postup. Takové, byť vlastně „zbytečné“ volání na tísňovou
linku, není trestné. Pokud má volající oprávněný důvod k obavám o
život a zdraví postiženého, pak je právě na profesionálních operá-
torech, zdravotnících a lékařích, aby vyhodnotili situaci, pomohli a
poradili. 

Systém je „pojištěný“ proti omylu a funguje i opačným
směrem. Pokud někdo zavolá na linku 841 155 155 a operátor zjistí,
že se může jednat o neodkladný stav, vyrazí na místo události rovnou
záchranná služba.

Slovníček pojmů
Zdravotnická záchranná služba (ZZS) – ZZS

Královéhradeckého kraje je příspěvkovou organizací Kraje. Vznikla
postupným sloučením 18 posádek záchranných služeb a pokrývá celé
území Královéhradeckého kraje. Prostřednictvím svých posádek ve 13
výjezdových stanovištích zajišťuje odbornou pomoc při neodkladných
stavech ohrožení života a zdraví.

Rychlá lékařská pomoc (RLP) – je výjezdová posádka ZZS
ve složení: lékař, zdravotnický záchranář, řidič-záchranář. Poskytuje
pomoc u závažných stavů, interních stavů a dalších indikovaných pří-
padech. V Khk je 12 posádek RLP.

Rychlá zdravotnická pomoc (RZP) – je výjezdová posádka
ZZS ve složení: zdravotnický záchranář, řidič-záchranář. Posiluje síť
ZZS pro neodkladné stavy, poskytuje pomoc u nehod, zhoršení
zdravotního stavu, může zajišťovat i převozy pacientů mezi zdravot-
nickými zařízeními. V Khk je 9 posádek RZP.

Letecká záchranná služba (LZS) – je součástí ZZS,
stanoviště má v Hradci Králové, kde službu zajišťuje se spolupráci s
Policií ČR a létá pod označením Kryštof 6. Je určena pro závažné
stavy, nehody a další indikované případy, kdy je nutná rychlá dostup-
nost a transport do nemocnice. 

Dopravní zdravotní služba (DZS) – zajišťuje transport
pacientů, posádku tvoří pouze řidič-záchranář. Nejedná se o neodklad-
né stavy.

Zdravotnický holding Královéhradeckého kraje (ZhKhk) –
akciová společnost ve stoprocentním vlastnictví Kraje, která jako
mateřská organizace zajišťuje chod dceřiných oblastních nemocnic a
řídí a koordinuje jejich činnost.

Kde najít informace
Telefon 841 155 155 – informace o místech a ordinačních

hodinách pohotovostního ošetření, možnost konzultace s pohotovost-
ním lékařem o vhodném dalším postupu.

Internet www.zhkhk.cz – webová stránka Zdravotnického
holdingu s informacemi o krajském zdravotnictví, oblastních nemoc-
nicích a rozcestníkem.

Internet www.zzskhk.cz – webová stránka Zdravotnické
záchranné služby s informacemi o její práci a službách, výjezdových
stanovištích.

LÉKAŘSKÁ POHOTOVOST V KRÁLOVÉHRADECKÉM KRAJI


